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Biodiversiteit
Bijdrage Anne Marie 

Kamphuis

GroenLinks vindt 
biodiversiteit van 
enorm belang om 
onze leefomgeving 
gezond en leefbaar 
te maken en 

te houden. Dit houdt niet op bij onze 
gemeentegrens. Het bevorderen van 
biodiversiteit op diverse deelgebieden komt 
ecosystemen, die wereldwijd met elkaar 
vervlochten en van invloed op elkaar zijn, 
ten goede.

Tijdens de raadsvergadering van 1 november 
hebben we samen met D66 en SGP/CU een 
motie ingediend waarin het college wordt 
gevraagd om aan te geven welke maatregelen 
de gemeente Doetinchem nu al uitvoert 
om biodiversiteit te bevorderen en om het 
belang van biodiversiteit als uitganspunt 
en vooruitlopend op de keuzes die worden 
gemaakt, mee te nemen in de op te stellen 
omgevingsvisie. Deze motie werd muzikaal 
bekrachtigd middels de maidenspeech 
(maidensong) van raadslid Anne Marie 
Kamphuis. 
De motie kreeg steun van de gehele raad en is 
overgenomen door het college. 

Streekomroep 
Achterhoek
Bijdrage Marcella Heerenveen

Als raadslid heb 
je de taak om 
de inwoners te 
vertegenwoordigen, 
om kaders op te 
stellen waarbinnen 

het college (de wethouders en de 
burgemeester) het beleid maakt en om het 
college vervolgens te controleren. Meestal 
is duidelijk waar de verantwoordelijkheid 
van de raadsleden ligt en waar die van het 
college, maar soms komt er een onderwerp 
langs waarbij dat niet zo is. Bijvoorbeeld bij 
de vorming van een nieuwe streekomroep.

De landelijke overheid heeft aangegeven dat er 
in plaats van een groot aantal lokale omroepen 
een veel kleiner aantal streekomroepen moet 
komen. Ze adviseren dat er in de Achterhoek 
één streekomroep komt. De gemeente 
Doetinchem financiert nu de lokale omroep, 
Regio 8, samen met de gemeente Oude 
IJsselstreek en Montferland. 
Het Doetinchemse college heeft aangegeven 
dat Regio 8 het meest kansrijk is om de 
nieuwe streekomroep te worden. Om deze 
streekomroep te kunnen gaan vormen is extra 
geld nodig. In de begroting van 2018 en 2019 is 
hiervoor dan ook een bedrag van €100.000 euro 
opgenomen. De gemeenteraad van Doetinchem 
heeft zowel in 2018 als in 2019 deze begroting 
goedgekeurd en dus ook de extra subsidie aan 
Regio 8.

GroenLinks diende bij de begrotingsbehandeling 
van 2019 wel een motie in om het college 
op te dragen de raad vanaf nu goed te 
informeren en te betrekken bij de vorming van 
de streekomroep. Als de gemeenteraad goed 
geïnformeerd wordt dan worden de inwoners 
van onze gemeente dat ook. Zowel raadsleden 
als inwoners kunnen dan op basis van de feiten 
een mening vormen over het verloop van de 
vorming van de streekomroep. 

https://besluitvorming.doetinchem.nl/Vergaderingen/gemeenteraad/2018/01-november/19:30/Motie-D66-GL-CU-SGP-Biodiversiteit/Mevr-Anne-Marie-Kamphuis/21:48:34/fragment1/#filmfragment=3136&offset=487


GroenLinks vindt transparant communiceren 
van groot belang. Beleid dat gevolgen heeft voor 
alle inwoners en waar gemeenschapsgeld aan 
wordt besteed moet niet in achterkamertjes 
gevormd worden. Onze motie werd met een 
ruime meerderheid aangenomen.

GroenLinks vraagt extra 
investeringen duurzaamheid 
tijdens begroting 2019 
Bijdrage Karen Kamps

Donderdag 8 
november werd de 
begroting 2019 in 
de gemeenteraad 
behandeld. Dit is één 
van de belangrijkste 
momenten in 
het jaar voor de 
gemeenteraad. Op 
deze avond valt de 

beslissing hoe het geld het komende jaar 
verdeeld en uitgegeven wordt.

GroenLinks is over veel gemaakte keuzes 
tevreden, maar er zijn voor ons een aantal 
aandachtsgebieden:

Duurzaamheid: De personele bezetting is niet 
op orde. Om als gemeente Doetinchem in 
2030 energieneutraal te zijn slaagt alleen als 
we hier vol op inzetten. Zonder deskundige 
en vaste krachten gaat dit niet lukken. We 
moeten ons niet jaarlijks gaan afvragen waar 
het personeel vandaan moet komen om het 
duurzaamheidsprogramma uit te voeren. 
GroenLinks gaat voor een duurzame gemeente 
die gifvrij is, met duurzame mobiliteit en 
landbouw en een grote biodiversiteit

Fietsverkeer: Tijdens het begrotingsdebat is ons 
een verbetering van de fietspaden toegezegd. 
Deze verbetering is gericht op het stimuleren 
van fietsverkeer, met name woon-werkverkeer, 
schoolroutes en het fietsen in de natuur. Op 
de langere termijn komt er ook aandacht voor 
fietssnelwegen.

Armoedebeleid: GroenLinks is enthousiast 
over het huidige armoedebeleid. Het 
Doetinchemse Meedoenarrangement heeft 
landelijke bekendheid en er wordt vooruitgang 

geboekt met de schuldhulpverlening. Er 
vinden nauwelijks nog uithuiszettingen plaats 
wanneer er schulden zijn. Er is aandacht 
voor mensen die gezien hun persoonlijke 
omstandigheden langdurig gebruik moeten 
maken van inkomensbeheer. Actief informeren 
over regelingen en voorzieningen is belangrijk. 
Zeker voor mensen die nu wat minder goed 
in beeld zijn; mensen met een flex-contract, 
kleine zelfstandigen en ondernemers die moeite 
hebben om de touwtjes aan elkaar te knopen. 
Verbetering van de inkomenspositie van onze 
inwoners die rond de armoedegrens leven is 
en blijft wat GroenLinks betreft een belangrijk 
aandachtspunt.

Zorg voor kwetsbare ouderen: In één van de 
meest vergrijzende regio’s van dit land is de zorg 
voor ouderen een belangrijk aandachtspunt. 
Er vindt vanuit het gemeentehuis veel overleg 
plaats met organisaties, maar wat ons betreft 
wordt dit nog onvoldoende vertaald naar 
politieke keuzes.

Duurzame energieopwekking
Bijdrage Anne Marie Kamphuis

Voor de inpassing 
van grootschalige 
duurzame 
energieopwekkings-
initiatieven bestond 
nog geen beleid, 
terwijl het aantal 
geïnteresseerden 
om grootschalige 
duurzame 
energieopwekking 

te ontwikkelen in Doetinchem enorm is 
toegenomen. Om dergelijke initiatieven op 
de juiste en gewenste wijze in te passen in 
ons landschap is tijdens de raadsvergadering 
van 20 december het conceptbeleidskader 
duurzame energieopwekking vastgesteld. 

GroenLinks is tevreden met het beleidskader, 
de transitie naar schoon opgewekte energie 
is niet meer dan logisch. Toch willen wij ook 
vooral inzetten op de besparingskant van deze 
enorme operatie. Ons aller landschap, onze 
leefomgeving, staat enorm onder druk als het 
gaat om ruimtegebruik in brede zin. Hoe minder 
energie we gebruiken, hoe minder opwekking



dit zullen gaan oppakken. Die ondersteuning zal 
bestaan uit het samenbrengen van partijen die 
scholen kunnen helpen met het opstellen van 
een plan van aanpak. Hiermee kan vervolgens 
subsidie aangevraagd worden bij o.a. de 
provincie Gelderland. Ook gaat het college 
onderzoeken welke gemeentelijke regelingen 
al beschikbaar zijn (zoals het bomenfonds en 
het beschikbaar stellen van materialen zoals 
boomstammen, houtsnippers en wilgentenen) 
en de scholen hierover informeren.

GroenLinks is blij dat de gehele gemeenteraad 
heeft ingestemd met deze motie. In 2013 
dienden wij al eens een initiatiefvoorstel groene 
schoolpleinen in die het toen nét niet haalde. 
Het is dan ook fantastisch om te zien dat veel 
meer partijen nu het belang van de natuur voor 
onze kinderen én voor onze gemeente zien!

Bomen
Bijdrage Anne Marie Kamphuis 

Als GroenLinks 
krijgen wij zeer 
regelmatig vragen 
van onze inwoners 
omtrent bomen 
en ander groen. 
Men vraagt zich 
af waarom er 
groenstroken en/
of bomen op een 
bepaalde plek in 
onze gemeente 
verdwenen zijn.

Omdat dit ons als groene partij nauw aan het 
hart ligt pakken we dit soort vragen serieus op.     
Door de inbreng van GroenLinks aan het 
coalitieprogramma in 2014 is het vergunningsvrij 
kappen van bomen teruggedrongen van een 
stamomtrek van 120 cm naar een stamomtrek 
van 60 cm. Daardoor worden dus veel minder 
grote, oude bomen gekapt. Het kappen van 
bomen is natuurlijk niet altijd te voorkomen. 

De informatievoorziening rond dit thema zou 
wat ons betreft wel veel transparanter moeten 
zijn. Daarom zijn we in gesprek gegaan met de 
landschapsarchitect van onze gemeente en met 
het hoofd van de afdeling Groen van BUHA.

nodig is, dus hoe minder beslag wij met z’n allen 
hoeven te leggen op onze ruimte. Hoe minder 
windmolens en zonneparken aangelegd hoeven 
te worden.
In deze besparingsopgave zouden alle energie 
verbruikende factoren meegenomen moeten 
worden, van mobiliteit tot productie van 
goederen, kleding en voedsel, enzovoort. 
Energieverbruik versus besparing moet tot 
in de kern van onze samenleving tot inzicht 
en daardoor tot actie leiden. Actie die erop 
gericht is dat wij door ons bewust individueel 
en collectief handelen elkaar en daardoor 
onszelf de ruimte en een gezonde leefomgeving 
gunnen.

Groene Schoolpleinen
Bijdrage Marcella Heerenveen

De gemeenteraad 
van Doetinchem 
heeft unaniem 
ingestemd met een 
motie die scholen 
ondersteunt bij de 
realisatie van een 
groen schoolplein. 
GroenLinks diende 
de motie in samen 
met D66, PvdA en 
CDA. 

Uit steeds meer onderzoeken blijkt dat groene 
schoolpleinen bijdragen aan creativiteit, rust en 
een betere gezondheid. Daarnaast kan het de 
biodiversiteit versterken en is de omgeving van 
de school klimaatbestendiger. GroenLinks vindt 
het belangrijk dat kinderen van jongs af aan 
in aanraking komen met natuur en deze leren 
waarderen. 

Naast de voordelen voor de kinderen en het 
milieu kan een groen schoolplein ook zorgen 
voor sociale cohesie in een buurt. Scholen 
staan vaak midden in onze wijken, het is een 
plek waar mensen samen komen en het is dus 
een uitgelezen kans om juist hier samen met 
kinderen, ouders en de buurt een groen plein te 
creëren en vervolgens van te genieten.
Het initiatief om een groen schoolplein 
te realiseren ligt bij de scholen zelf, maar 
ondersteuning vanuit de gemeente zal er 
volgens ons zeker voor zorgen dat meer scholen 



Een zeer plezierig en constructief gesprek heeft 
geresulteerd in het voornemen van BUHA om 
een kaart te maken die digitaal raadpleegbaar 
is. Deze kaart geeft alle (gemeentelijke) bomen 
weer die gekapt zijn of worden, met een 
bijbehorende motivatie. Het blijkt namelijk 
goed mogelijk (ons idee!!) om deze vanuit het 
beheersysteem van BUHA te maken. Begin dit 
jaar wordt dit opgepakt. Het streven van BUHA 
is om de kaart het volgende kapseizoen (najaar 
2019) operationeel te hebben.
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Voor een gratis abonnement of vragen stuur 
een mailbericht naar
doetinchem.groenlinks@gmail.com

Wilt u meer informatie over GroenLinks 
Doetinchem bezoek:
https://doetinchem.groenlinks.nl
de Facebookpagina van GroenLinks of 
GroenLinks op Twitter


